
 1

                       Protokół z (58) LVIII Sesji 
       Rady Miasta Torunia 
           z 24 lipca 2014 roku 

 
LVIII (58) sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 24 lipca 2014 roku w sali nr 33 im. 
Mikołaja Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Frąckiewicz – otworzył (58) LVIII sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i 
przybyłych gości. 

II. Przyj ęcie protokołu z LVII (57) sesji: protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Frąckiewicz – poinformował, że: 

1. Do Rady Miasta wpłynął raport z konsultacji społecznych „Zielony Toruń – 
porozmawiajmy o terenach zielonych”, którego celem było poznanie opinii mieszkańców 
i ich pomysłów  na zagospodarowanie zieleni w mieście. Raport otrzymali Państwo drogą 
mejlową. 

2. Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach budżetu na 2014 rok udzielił 
Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jakuba Apostoła w Toruniu dotacji w wysokości 150 
tys. zł., przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. konserwacja sklepienia i ścian 
wewnętrznych zakrystii – etap I. Całkowity koszt zadania wynosi 177 tys. zł. 

3. Po sali krąży lista z dyżurami radnych, zaplanowana do końca kadencji. Proszę o 
wpisywanie się na nią. 

 
IV. Informacje Prezydenta Miasta:  
 
p. M. Zaleski – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 
 
1. W czerwcu i lipcu br. odbyły się liczne imprezy sportowe na Stadionie Miejskim przy ul. 

Bema (m.in.): 

- 28-29 czerwca br. - turniej finałowy Mistrzostw Polski w hokeju na trawie (seniorzy I 
ligi hokeja na trawie Klubu Sportowego Pomorzanin wywalczyli tytuł mistrzowski. 

- 28-30 czerwca br.  - Mistrzostwa Polski Juniorów w Lekkoatletyce, 

- 5-6 lipca br. Puchar Europy w Wielobojach – Superliga. 

2. W dniach 19-20 lipca br. zorganizowane zostały Drzwi Otwarte nowej hali przy ul. Bema. 

3. Od 22 lipca do 2 sierpnia br., na lotnisku Aeroklubu Pomorskiego trwają 17. Mistrzostwa 
Świata w Akrobacji Szybowcowej w kategorii Inlimited i 5. Mistrzostwa Świata w 
Akrobacji Szybowcowej w kategorii Advanced. 

4. 29 czerwca br. na Rynku Staromiejskim, imprezą z cyklu „Niedziele dla Zdrowia”  
zainaugurowaliśmy tegoroczną edycję „Sportowego lata” 2014”, 
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5. Na zaproszenie FIBA Europe zespół Energa Katarzynki Toruń w przyszłym sezonie zagra 
w najbardziej elitarnych rozgrywkach europejskich - Eurolidze Kobiet. 

6. Dnia 19.07.2014r. oddane zostały do użytku bloki mieszkalne (48 mieszkań) przy          ul. 
Armii Ludowej, wybudowane przez Gminę wspólnie z Toruńskim Towarzystwem 
Budownictwa Społecznego. Realizacja przedsięwzięcia odbywa się przy udziale 
finansowym  z funduszu dopłat. Pomoc Banku Gospodarstwa Krajowego wyniosła 40% 
kosztów, czyli ponad 2,4 mln zł, a kolejnych 20% wyłożyło TTBS. 

7. 12 czerwca br. Gmina Miasta Toruń przystąpiła do realizacji rządowego programu dla 
rodzin wielodzietnych (Ogólnopolska Karta Dużej Rodziny). 

8. Od 27 czerwca br. operatorem Międzynarodowego Centrum Spotkań Młodzieży w 
Toruniu jest miejska spółka Toruńska Infrastruktura Sportowa. 

9. 9 lipca br. podpisane zostało porozumienie w sprawie utworzenia tzw. grupy zakupowej, 
którą tworzą: Gmina Miasta Toruń, wyższe uczelnie (Uniwersytet Mikołaja Kopernika w 
Toruniu, Politechnika Gdańska, Politechnika Łódzka, Politechnika Białostocka, 
Uniwersytet Medyczny w Łodzi) oraz kilka podtoruńskich gmin (Chełmża, Miasto 
Chełmża, Łubianka, Łysomice, Obrowo, Wielka Nieszawka, Zławieś Wielka). Celem 
partnerstwa jest wspólny zakup  energii elektrycznej. 

10. Miasto sprzedało swoje udziały w spółce Toruński Klub Piłkarski Elana. Nowym 
właścicielem został Marwit sp. z o.o. Umowa zbycia udziałów została podpisana 15 lipca 
2014 r. 

11. Od dnia dzisiejszego do 7 sierpnia 2014 r. można składać wnioski na sprzedaż napojów 
alkoholowych o zawartości powyżej 4,5% alkoholu. W związku ze zwiększeniem przez 
Radę Miasta Torunia (uchwałą Nr 785/14 z dnia 26.06.2014r.) 

12. Do 8 sierpnia br. trwa publiczny nabór na członków Rady Seniorów. 

13. W tegorocznej, 10. edycji Rankingu Samorządów „Rzeczpospolitej”, Toruń zajął VI 
miejsce w kategorii miast na prawach powiatu i III za wykorzystanie funduszy unijnych. 

14. Serwis Trip Advisor przyznał toruńskiemu Ratuszowi Staromiejskiemu certyfikat jakości. 

15. Toruński Ratusz otrzymał ocenę 4,5 w pięciostopniowej skali.  

16. Budżet partycypacyjny 2015 r.                    

30 czerwca zakończyło się głosowanie na projekty zgłoszone do budżetu partycypacyjnego na 
rok 2015. Listy obejmowały łącznie 185 projektów, czyli 77% spośród wszystkich 239  
zgłoszonych wniosków. Najwięcej (41) jest na liście ogólnomiejskiej. Wśród osiedli 
przodują: Bydgoskie (22) oraz Jakubskie-Mokre i Rubinkowo (po 18). Łączna wartość 
projektów, które będą głosowane wynosi ok. 34,58 mln, a dostępna pula pieniędzy to 6,58 
mln zł. W głosowaniu padł rekord frekwencji. Swoje głosy oddało 27 281 osób (liczonych 
na podstawie numerów PESEL użytych w systemie). Złożono 42 059 kart do 
głosowania.Jedna karta równa się jednej liście (głosujący mógł zagłosować na dwie listy). 
67% kart złożonych było w wersji papierowej, 33% złożono elektronicznie. Pojawiły się 
też głosy nieważne – 4 037 to karty anulowane. W poprzedniej edycji budżetu 
partycypacyjnego głosowaniu poddano 144 projekty. Głosowało 22 246 osób. 

17. Zrealizowany został pierwszy z projektów w ramach budżetu partycypacyjnego 2014r. 15 
lipca br. projekt „Ruch i rekreacja na Rudelce”, tj. tor saneczkowy i siłownia zewnętrzna 
zostały oddane do użytku. W ramach odnowiony został tor saneczkowy Zajęcze Góry. 
Siłownia zewnętrzna wybudowana została  u wlotu toru Rudelka przy Rondzie Hoffmana. 
Kolejne projekty edycji 2014 są w trakcie realizacji. 
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18. Trwają konsultacje społeczne: 

- do 4 sierpnia - „Programu usuwania azbestu dla Miasta Torunia”., 

- do 8 sierpnia - nowej lokalizacji dla Zespołu Pomnikowego Artylerii Polskiej. 

- prowadzona jest procedura konsultacji społecznych, dotyczących budowy nowego 
przebiegu drogi krajowej nr 91: odcinek Trasy Wschodniej od pl. Daszyńskiego do ul. 
Grudziądzkiej w Toruniu. 

- w trakcie procedur przygotowawczych są konsultacje społeczne w sprawie diagnozy 
potrzeb  OPP Dom Harcerza. 

21. Stan realizacji najważniejszych inwestycji. 

• Adaptacja budynku przy ul. Strumykowej 4 w ramach LPR (Muzeum Piernika), 
Zaawansowanie rzeczowe 70%, 

• Międzynarodowe Centrum Spotkań Młodzieży – prace zakończone i zakupione 
wyposażenie,3 

• Budowa hali widowiskowo-sportowej przy ul. Bema – zakończona, 
• Zagospodarowanie terenu Jordanek na cele kulturalno-kongresowe – budowa Sali 

koncertowej. Zaawansowanie rzeczowe 36%, 
• Budowa Trasy Średnicowej Północnej w gł. szkieletowym układzie drogowym miasta na 

kierunku wschód-zachód na odc. Od trasy mostowej w osi              ul. Wschodniej do ul. 
Szosa Chełmińska (węzeł Wybickiego). Zaawansowanie rzeczowe 5 -7%, 

• Przebudowa ul. Rudackiej. Zaawansowanie rzeczowe 22%, 
• „Przebudowa torowiska tramwajowego na linii średnicowej … oraz budowa węzła 

przesiadkowego przy Dworcu Toruń Miasto…” – prace rozpoczęte, 
• Modernizacja dworca Toruń Główny – rozpoczęto budowę tunelu łączącego wszystkie 

perony. Rozpoczęto prace na peronach. Prace przenoszą się do budynku dworca 
głównego. 

 
p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do 04.09.2014 r. 
 
1. Od wczoraj, 23 lipca na Toruńskim Lotnisku rozgrywane są Mistrzostwa Świata w 
Akrobacji Szybowcowej. Zawody potrwają do piątku, 1 sierpnia, natomiast uroczyste 
zamknięcie Mistrzostw i wręczenie medali odbędzie się w sobotę, 2 sierpnia o godzinie 16.00 
w Dworze Artusa. 
 
2. W sobotę i niedzielę 26 i 27 lipca kontynuowane będą „Drzwi otwarte” hali sportowo-
widowiskowej, poprzedzające jej oficjalne otwarcie w niedzielę, 10 sierpnia (pierwszy blok 
wydarzeń odbył się w ostatni weekend, 19 i 20 lipca). Chętni będą mogli zwiedzić halę i 
wziąć udział w zajęciach w strefach: sportu, zdrowia, gier, zabaw i muzyki. Wszystkie 
imprezy i wydarzenia, rozpoczynają się o godzinie 11.00. Szczegółowy program „Drzwi 
otwartych” dostępny jest na miejskiej stronie internetowej. 
 
3. W niedzielę, 27 lipca o godzinie 19.00 w Amfiteatrze Muzeum Etnograficznego odbędzie 
się Koncert Laureatów XVIII Festiwalu Piosenki Młodzieży Niepełnosprawnej Impresje 
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Artystyczne 2014, organizowanego przez Fundację Inicjatyw na Rzecz Niepełnosprawnych 
„Pro Omnibus”. 
 
4. Także w niedzielę, 27 lipca o godzinie 20.00 na Motoarenie Toruń odbędzie się koncert z 
cyklu „Lato ZET i Dwójki”, podczas którego wystąpią m.in. Margaret, Kasia Kowalska, 
Kombi, Liber i Natalia Szroeder, Big Cyc i Urszula. 
 
5. W czwartek, 31 lipca o godzinie 20.00 w Dworze Artusa zainaugurowany zostanie po raz 
5. Festiwal Piosenki i Ballady Filmowej. W ramach Festiwalu odbędą się dwa koncerty 
plenerowe na Rynku Nowomiejskim: w piątek, 1 sierpnia o godzinie 19.30 koncert „Czas 
honoru”, związany z 70. rocznicą wybuchu Powstania Warszawskiego, natomiast sobotę, 2 
sierpnia o godzinie 20.30 Koncert Galowy kończący Festiwal. 
 
6. W piątek, 1 sierpnia o godzinie 17.00, przypada wspomniana - 70. rocznica wybuchu 
Powstania Warszawskiego – okolicznościowa uroczystość patriotyczna odbędzie się pod 
pomnikiem ku czci żołnierzy Armii Krajowej na placu Rapackiego. 
 
7. W dniach od 1 do 3 sierpnia w hali sportowo-widowiskowej rozegrany zostanie towarzyski 
turniej koszykówki z udziałem reprezentacji Polski, Portugalii, Iranu i Szwecji. 
 
8. W poniedziałek, 4 sierpnia po mszy św. odprawionej o godzinie 6.00 w bazylice 
katedralnej pw. śś. Janów po raz 36. wyruszy z Torunia na Jasną Górę Piesza Pielgrzymka 
Diecezji Toruńskiej. 
 
9. Także w poniedziałek, 4 sierpnia o godzinie 10.45 przed Halą sportową-widowiskową 
przy ul. Bema nastąpi start honorowy do 2. etapu 71. wyścigu kolarskiego Tour de Pologne. 
 
10. W niedzielę, 10 sierpnia o godzinie 19.47 nastąpi oficjalne otwarcie Hali sportowo-
widowiskowej przy ul. Bema. Wydarzenie to nastąpi przed meczem eliminacyjnym 
reprezentacji narodowych Polski i Niemiec do Mistrzostw Europy w koszykówce męskiej 
Eurobasket 2015, który zaplanowano na godzinę 20.00. 
Państwa Radnych zapraszam już na godzinę 18.45 na uroczyste spotkanie towarzyszące 
oficjalnemu otwarciu hali – odbędzie się ono na hali w sali treningowej. 
 
11. Do poniedziałku, 8 sierpnia potrwa festiwal „Koncerty pod gwiazdami, organizowany 
przez Centrum Kultury Dwór Artusa. Koncerty odbywają się w Amfiteatrze Muzeum 
Etnograficznego. 
 
12. Piątek, 15 sierpnia to Dzień Wojska Polskiego - o godzinie 12.00 w Kościele 
Garnizonowym odprawiona zostanie msza św., po której nastąpi przemarsz pod pomnik 
Marszałka Józefa Piłsudskiego, gdzie o godzinie 13.30 rozpocznie się uroczystość 
patriotyczna. 
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13. W sobotę, 16 sierpnia o godzinie 14.00 na torze speedrowerowym przy ul. Bielańskiej 
rozpoczną się Speedrowerowe Mistrzostwa Europy Toruń 2014. Zawody potrwają do 
niedzieli, 17 sierpnia – ceremonię zamknięcia zawodów zaplanowano na godzinę 20.00 w 
miejscu ich rozgrywania. 
 
14. W dniach od 22 do 24 sierpnia odbędzie się kolejna - 14. edycja Międzynarodowego 
Festiwalu Harmonijki Ustnej Harmonica Bridge Toruń 2014. Do Torunia przyjadą artyści z 
Włoch, Kanady, Holandii, Wielkiej Brytanii, Belgii, Stanów Zjednoczonych i oczywiście 
Polski. Program dostępny będzie na miejskich stronach internetowych, a także na stronie 
Festiwalu. 
 
15. We wtorek, 26 sierpnia o godzinie 20.30 przy pomniku Mikołaja Kopernika 
zainaugurowana zostanie VI edycja Międzynarodowego Festiwalu Światła Bella Skyway 
Festiwal. Festiwal potrwa do soboty, 30 sierpnia. 
 
16. W sobotę, 30 sierpnia w godzinach od 11.30 do 16.00 Biuro Toruńskiego Centrum 
Miasta organizuje święto ulic Szerokiej i Królowej Jadwigi, podczas którego rozegrany 
zostanie III turniej toczenia beczek ze śledziami z udziałem drużyn z Zamościa, Sopotu, 
Fromborka, Olsztyna, Malborka, Chełmna, Gniezna, Grudziądza i Torunia. 
 
17. Trwa XVIII Międzynarodowy Festiwal Europa - Toruń. Muzyka i Architektura. Koncerty 
odbywają się przez całe wakacje w różnych, ciekawych architektonicznie miejscach naszego 
miasta, zwykle w sobotnie wieczory (ostatni koncert – sobota, 30 sierpnia godz. 18.00 Dwór 
Artusa). 
 
18. Przez całe wakacje organizowany jest cykl imprez kulturalnych pod nazwą „Kulturalne 
lato”. Program dostępny jest na miejskich stronach internetowych. 
 
19. W poniedziałek, 1 września o godzinie 10.00 nastąpi oficjalna inauguracja miejska roku 
szkolnego 2014/2015 w Zespole Szkół nr 7 przy ul. Bażyńskich 30/36. 
 
Także w poniedziałek, 1 września, o godzinie 12.00 przy Pomniku ku czci poległych i 
pomordowanych przez hitlerowskiego najeźdźcę w latach 1939 - 1945 przy ul. Jana Pawła II 
odbędzie się uroczystość patriotyczna w 75. rocznicę wybuchu II wojny światowej 
 
V. Przyjęcie porządku obrad. 

p. M. Frąckiewicz – poprosił o wprowadzenie do porządku obrad druku nr 1016, druku nr 
1002 oraz przeprowadzenie II czytania druku nr 1026. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Zmiana została przyj ęta. 
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VI. Przedstawienie prezentacji na temat modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego i 
obywatelskiego opracowanego w ramach projektu systemowego – Ministerstwo Pracy i 
Polityki Społecznej. 

p. Robert Niezgoda – przedstawił prezentację. 

Pytania: 

p. K. Dowgiałło – zapytała, czy model był gdzieś testowany ? Jeśli był testowany, to czy jest 
audyt z tego testowania ? 

p. R. Niezgoda – przyznał, że nie zna odpowiedzi na te pytania. Model został wypracowany 
w oparciu o modele, które funkcjonują w innych państwach i w oparciu o doświadczenia 
poszczególnych organizacji, które brały w tym udział. Były tam organizacje zajmujące się 
poradnictwem prawnym i obywatelskim. Np. Fundacja Uniwersyteckich Porad Prawnych, 
która działa przy uniwersytetach, świadczy pomoc prawną i obywatelską, gdzie studenci pod 
nadzorem opiekuna naukowego świadczą taką pomoc. Jest koncepcja, która powstała przy 
udziale Związku Biur Porad Obywatelskich. Organizacja korzysta z funduszy unijnych i ma 
swoje doświadczenia. 
Model został opracowany na podstawie doświadczeń innych państw i organizacji 
świadczących pomoc. 
 
VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Medalu „Za Zasługi dla Miasta 
Torunia” na wstędze panu Alojzemu Lechowi Kowalskiemu – DRUK NR 1016. 

p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 1016. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 819/14). 

VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy alei Jana Pawła II – 
DRUK NR 1002. 
 
p. B. Jóźwiak – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Uchwała według druku nr 1002. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 820/14). 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Lubick ą, Waryńskiego, 
Antczaka i Pułaskiego w Toruniu – DRUK NR 954 – I i II CZYTANIE.  
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały z prezentacją multimedialną, omawiając zakres 
projektu planu i potrzebę jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych 
rozwiązań z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
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przestrzennego miasta Torunia. Rada Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę 
potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. Przedstawiła 
i omówiła uwagi wniesione podczas kolejnych wyłożeń projektu planu do publicznego 
wglądu oraz proponowane ich rozstrzygnięcia, zawarte w załączniku nr 2. Radni nie zgłosili 
uwag do proponowanych rozwiązań. 
 
Opinie: 
 
KGPiIG – zał. nr 
 
I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 954. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 821/14). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów położonych przy ulicy Winnej oraz w rejonie Fortu I w 
Toruniu – DRUK NR 1006 – I i II CZYTANIE.  
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały z prezentacją multimedialną, omawiając zakres 
projektu planu i potrzebę jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych 
rozwiązań z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Torunia. Rada Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę 
potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. Przedstawiła 
i omówiła uwagi wniesione podczas kolejnych wyłożeń projektu planu do publicznego 
wglądu oraz proponowane ich rozstrzygnięcia, zawarte w załączniku nr 2. Radni nie zgłosili 
uwag do proponowanych rozwiązań.  
 
Opinie: 
 
KGPiIG – zał. nr  
 
I czytanie 
 
Pytania: 
 
p. A. Rojewski – zapytał, czy były przeprowadzone badania zanieczyszczenia środowiska – 
powietrza, bo tam przebiega trasa mostowa i Szosa Lubicka ?  
Kto jest właścicielem fortu ? 
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że takich badań nie robiono. Jest mapa hałasu, która jest 
opublikowana w internecie. Oddziaływanie hałasu na tereny rekreacyjne jest z pewnością i 
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ono jest od strony Szosy Lubickiej. Na wskazanych terenach są obszary zielone i nie ma 
funkcji, które mogą być kolizyjne z hałasem.  
Jeśli chodzi o hałas od mostu, to tego terenu plan nie obejmuje. Dla mostu rada miasta 
uchwalała, wcześniej plan, który w pasie po 150 m od osi mostu wykluczał zabudowę 
mieszkaniową i tej strefy ochronnej od mostu w planie w ogóle nie widać.  
Właścicielem jest gmina, a dzierżawcą Twierdza Toruń - Muzeum Historii i Wojskowości w 
Toruniu - Krajewski Tomasz, Kalinowski Dariusz. 
 
p. B. Jóźwiak – zapytał, jakie plany inwestycyjne ma miasto w stosunku do placu 
cyrkowego? Swego czasu był projekt konsultacyjny i mieszkańcy wypowiedzieli się co do 
kształtu tego placu i zwyciężyła opinia, że nie chcieliby tam nic zmieniać. 
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że dla placu cyrkowego jest plan z 2007 r. W planie pokazane 
są funkcje usługowe. Swego czasu starano się uzupełnić ten teren w infrastrukturę typu 
aquapark. Wizja miasta jest taka, żeby teren miał jednorodny charakter. Osiedle wnioskowało 
o pozostawienie pustego placu. Teren posiada plan i wniosków w sprawie zmiany planu nie 
było. 
 
Dyskusji nie było. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 1006. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 822/14). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Gregorkiewicza, Przy 
Kaszowniku, Dobrzyńską i placem Św. Katarzyny w Toruniu - DRUK NR 1005 – I i II 
CZYTANIE.  
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały z prezentacją multimedialną, omawiając zakres 
projektu planu i potrzebę jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych 
rozwiązań z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Torunia. Rada Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę 
potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. Przedstawiła 
i omówiła uwagi wniesione podczas kolejnych wyłożeń projektu planu do publicznego 
wglądu oraz proponowane ich rozstrzygnięcia, zawarte w załączniku nr 2. Radni nie zgłosili 
uwag do proponowanych rozwiązań. 
 
Opinie: 
 
KGPiIG – zał. nr  
 
I czytanie 
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Pytań i dyskusji nie było. 
 
II czytanie 
 
Pytania: 
 
p. W. Przybyszewski – zapytał, czy miasto przewiduje lub ma plany wobec terenu na ul. 
Gregorkiewicza, który przylega do terenu objętego planem, w kontekście zorganizowania tam 
np. hali targowej ?  
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że teren należący do wojska przy ul. Gregorkiewicza, nie jest 
objęty planem. To jest nadal teren zamknięty. To jest prywatna nieruchomość, do której 
dojeżdża się na zasadzie służebności przez tereny wojskowe.  
Możliwe jest zagospodarowanie obszaru na zasadzie przejęcia w drodze porozumienia. 
Lokalizacja hali targowej w tym miejscu pojawiała się już. Analizując zapisy planistyczne dla 
sąsiednich terenów usługowych, stwierdzono, że byłoby to możliwe, ale to miałaby być hala o 
wysokich walorach do 15 m, 2 kondygnacje, ale nie blaszana.  
Plan nie wyklucza w przyszłości budowy takiego obiektu, ale trzeba pozyskać ten teren.  
 
Dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 1005. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 823/14). 
 
XII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę ws. zasad wynajmowania 
lokali użytkowych, garaży, powierzchni pod reklamę oraz nieruchomości lub ich części 
stanowiących własność GMT (…) – DRUK NR 1004 – I CZYTANIE.  
 
p. E. Kowalska – przedstawiła projekt uchwały.  
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr  
 
I czytanie 
 
Pytania: 
 
p. W. Przybyszewski – zapytał, czy miasto ma pomysł, co zrobić z reklamami takimi jak np. 
przy ul. Różanej, gdzie do roweru jest przypięta tablica reklamowa ? Rower stoi codziennie 
przypięty do słupka, gmina nie pobiera opłat i trzeba coś z tym zrobić. To są ruchome 
reklamy, podobnie jak ciągnione przyczepami lub też stojące.   
 
p. M. Zaleski – odpowiedział, że na obszarze zespołu staromiejskiego istnieje szansa na 
poradzenie sobie z tym problemem po uchwaleniu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, a później po kolejnym postępowaniu, czyli utworzeniem parku kulturowego.  
Miasto nie poradzi sobie bez ustawodawcy np. z parkującymi na poboczach przyczepami 
oklejonymi reklamami, gdzie jeśli jest próba ingerencji służb miejskich, to właściciel mówi, 
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że parkował, ma zepsute koło i odjeżdża. Ustawodawca od 2-3 lat ma na razie projekt, ale to 
na razie jest tylko projekt.  
 
Dyskusji nie było. 
 
p. A. Jasiński – skierował projekt do II czytania. 
 
XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie 
nieruchomości i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 
– DRUK NR 1007. 
 
p. E. Kowalska – przedstawiła projekt uchwały.  
 
Opinie: 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Uchwała według druku nr 1007. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 824/14). 
 
XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 
płatnego parkowania, opłat za parkowanie pojazdów samochodowych oraz opłat 
dodatkowych za nieuiszczenie opłat za parkowanie (…) – DRUK NR 1026 - I i II 
CZYTANIE.  
 
p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały z autopoprawką. 
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr  
 
I czytanie 
 
Pytania: 
 
p. A. Rojewski – zapytał, jaką niezawodnością charakteryzują się parkometry ?  
 
p. M. Kowallek – odpowiedział, że firma dostarczająca urządzenia świadczy usługi w ok. 20 
miastach polskich m. in. Warszawa, Kraków. Dopóki nie będzie okazji na wypróbowanie 
tego, to nie będzie wiadomo. 
 
p. A. Myrcha – zapytał, czy wiadomo, w jakich językach będą obsługiwane te urządzenia ? 
 
p. M. Kowallek – odpowiedział, że w języku polskim i angielskim. 
 
p. T. Kruszyński – zapytał, czy w okresie zimowym wystarczy sprawność baterii, żeby 
zasilać również te urządzenia ? 
 
p. M. Kowallek – odpowiedział, że tak.  
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p. W. Przybyszewski – zapytał, jaki jest roczny wpływ z tytułu opłat w SPP ? 
 
Odpowiedź padła z sali – nie można jej odtworzyć. 
 
p. W. Przybyszewski – zapytał, czy będą przyjmowane tylko bilony, czy też banknoty ? 
 
p. M. Kowallek – odpowiedział, że tylko bilon, ale nie przyjmuje monet 1, 2, 5 gr. 
 
Dyskusji nie było. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 1026 z autopoprawką. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała 
została podjęta (uchwała nr 825/14). 
 
XV. Rozpatrzenie projektu w sprawie przyjęcia przez Gminę Miasta Toruń darowizny 
udziałów w nieruchomości położonej przy ul. Poznańskiej, Młyńskiej 11 i Poznańskiej 
55 w Toruniu – DRUK NR 979. 
 
XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu użytkowego 
położonego przy ul. Mickiewicza 90 – DRUK NR 1008. 
 
XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu użytkowego 
położonego przy ul. Konopnickiej 24 – DRUK NR 1009. 
 
XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 3 
przy ul. Żeglarskiej 15 w Toruniu – DRUK NR 997. 
 
XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 12 
położonego przy ul. Słowackiego 61 w Toruniu – DRUK NR 1010. 
 
XX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ul. 
Włocławskiej 169B, Ciechocińskiej 5-11 i Służewskiej 5 – DRUK NR 1011. 
 
XXI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej 
przy ul. Kuncewiczowej 6 w Toruniu – DRUK NR 1013. 
 
XXII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych 
przy ul. Watzenrodego 25-27, Strobanda 14 i Strobanda 16 – DRUK NR 1017. 
 
XXIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 
Toruniu przy ul. Fortecznej 2-10 i Grudziądzkiej 179-181 – DRUK NR 1018. 
 
XXIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w 
Toruniu przy ul. Grudzi ądzkiej 177 – DRUK NR 1019. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekty uchwały. 
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Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr 
 
Pytania: 
 
p. J. Beszczyński – pytanie do druku nr 1017. Zapytał, co znajduje się między działką Bud-
techu a omawianymi działkami ? 
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że las. 
 
p. W. Przybyszewski – pytanie do druku nr 1018. Zapytał, która działka zostanie 
wymieniona ?  
 
p. W. Krawiec – wskazał na mapie odpowiednią działkę. 
 
Dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 979. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 826/14). 
 
Uchwała według druku nr 1008. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 827/14). 
 
Uchwała według druku nr 1009. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 828/14). 
 
Uchwała według druku nr 997. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 829/14). 
 
Uchwała według druku nr 1010. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 830/14). 
 
Uchwała według druku nr 1011. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 831/14). 
 
Uchwała według druku nr 1013. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 832/14). 
 
Uchwała według druku nr 1017. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 833/14). 
 
Uchwała według druku nr 1018. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 834/14). 
 
Uchwała według druku nr 1017. Wynik głosowania: 20 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 835/14). 
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XXV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży przez GMT lokalu mieszkalnego 
nr 14 usytuowanego w budynku położonym przy ul. Kraszewskiego 54 w Torunia – 
DRUK NR 731. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr  
 
Pytania: 
 
p. J. Beszczyński – zapytał o termin zagospodarowania środków ze sprzedanej 
nieruchomości. 
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że jest rok na zagospodarowanie pieniędzy na funkcje 
mieszkaniowe, a jeśli nastąpi zbycie lokalu w ciągu 5 lat, to gmina rozlicza z bonifikaty.  
 
p. J. Beszczyński – zapytał, czy to musi być mieszkanie na terenie Torunia, czy 
gdziekolwiek?  
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że gdziekolwiek. 
 
p. J. Beszczyński – zapytał, czy nie można zastrzec, żeby to było wyłącznie na terenie 
Torunia ?  
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że to jest ustawowy zapis. 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy zobowiązania tej pani powstały z racji nierozważnych 
działań syna ?  
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że tak. 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy wiadomo, kiedy syn będzie mógł spłacić zobowiązania 
wobec matki ?  
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że nie wiadomo, bo nie wiadomo, kiedy wyjdzie z zakładu 
karnego. Taką wolę można wymusić w postaci postępowania alimentacyjnego. Jeśli ta pani 
ma zajęcie komornicze renty, to nie wiadomo, jak może zakończyć się postępowanie sądowe.  
 
Dyskusja: 
 
p. W. Przybyszewski – stwierdził, że każdą sytuację można uzasadnić pobytem syna w 
więzieniu lub zadłużeniem. Tu jest taka sytuacja, że odstępuje się od zwrotu bonifikaty, a 
gmina spłaca zobowiązania tej pani z tytułu zobowiązań z innego tytułu, a więc gmina 
przyczynia się do tego, żeby zobowiązania obywatela pokryć w całości.   
Po to wprowadzono bonifikaty, żeby niezamożne osoby mogły wykupić mieszkania, ale jest 
warunek, żeby przez 5 lat nie dokonywać obrotu mieszkaniami, chyba że całość pieniędzy 
zostanie przeznaczona na zakup innego mieszkania. To jest celowa pomoc gminy, która nie 
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powinna mieć miejsca i przyjęcie projektów uchwał o odstąpieniu od zwrotu bonifikaty niesie 
w sobie znamiona niesprawiedliwości społecznej osób uczciwie postępujących wobec gminy. 
Poinformował, że klub radnych PO będzie głosował przeciwko projektom uchwał w sprawie 
odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty. 
 
p. M. Frąckiewicz – przyznał, że jeśli nie ma szans egzekwowania od tej pani z jej renty 
należności, to rada nie powinna przychylać się do tego typu prośby, bo stwarza to precedens 
dla pozostałych osób w przyszłości. Można wyrazić tylko współczucie, ale nie można 
stwarzać sytuacji dla osób, które znajdą się w różnych sytuacjach życiowych. Zaznaczył, że 
jego wypowiedź dotyczy tylko tego konkretnego projektu uchwały. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 731. Wynik głosowania: 8 – 9 – 4. Uchwała nie została 
podjęta. 
 
XXVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży przez GMT lokalu mieszkalnego 
nr 5 usytuowanego w budynku położonym przy ul. Szosa Chełmińska 140 B w Toruniu – 
DRUK NR 732. 
 
XXVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży przez GMT lokalu mieszkalnego 
nr 6, usytuowanego w budynku położonym przy ul. Podgórskiej 15 w Toruniu – DRUK 
NR 928. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekty uchwał. 
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr  
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 732. Wynik głosowania: 12 – 6 – 3. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 836/14). 
 
Uchwała według druku nr 928. Wynik głosowania: 14 – 6 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 837/14). 
 
p. M. Frąckiewicz – ogłosił 20 min. przerwy. 
 
XXVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie darowizny nieruchomości położonej 
przy alei Solidarności, ul. Wały gen. Sikorskiego 13a oraz ul. Kościuszki 75-79, ul. 
Łokietka 1 w Toruniu na rzecz Województwa Kujawsko-Pomorskiego – DRUK NR 
1014. 
 
p. M. Frąckiewicz – powitał p. Magdalenę Mike-Gęsicką dyrektorkę Departamentu Nadzoru 
Właścicielskiego Urzędu Marszałkowskiego. 



 15

 
p. W. Krawiec – przedstawił projekt uchwały z autopoprawką. 
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr  
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 1014 z autopoprawką. Wynik głosowania: 14 – 0 – 1. Uchwała 
została podjęta (uchwała nr 838/14). 
 
XXIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w 
drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Gagarina 36e – DRUK NR 1020. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr  
 
Pytania: 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, co się zmieniło w zakresie filozofii prezentowanej przez 
wydział, że jedne projekty uchwał dotyczące takiego samego przedmiotu, czyli zbywania 
nieruchomości zabudowanych na gruntach miasta, ale dzierżawionych, są sprzedawane w 
drodze przetargu nieograniczonego, a w tym wypadku ma być sprzedaż dzierżawcom bez 
przetargu ? 
 
p. W. Krawiec – odpowiedział, że główną przyczyną w przypadku ul. Popiełuszki było to, że 
tam nastąpiła zmiana w między czasie właściciela i nie było okresu 10 lat, więc wprost nie 
można było z tego skorzystać. Tu przyjmowany jest fakt dzierżawienia przez jednego 
właściciela nieruchomości przez 10 lat. 
 
Dyskusja: 
 
p. M. Frąckiewicz – przyznał, że nie może się za bardzo zgodzić z tym rozumowaniem, ale 
chodzi o unikanie w przyszłości tego typu sytuacji, bo następca prawny w tym wypadku 
małżonek osoby, która zmarła, a będący ciągle we wspólnocie majątkowej, ma nadal ciągłość 
umowy. Dobrze byłoby stosować jednolitą wykładnię w mieście, bo gdy dojdzie do jakiegoś 
nieporozumienia, to jest śledzone prawo stanowione w mieście przez nabywców i może być 
podstawą do dyskusji. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 1020. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 839/14). 
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XXX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy 
Gminą Miasta Toruń a Spółką Toruńskie Wodociągi Sp. z o.o. – DRUK NR 989. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KIiOŚ – zał. nr 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 989. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 840/14). 
 
XXXII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie nadania statutu Zakładowi Pielęgnacyjno – Opiekuńczemu im. Ks. J. 
Popiełuszki w Toruniu – DRUK NR 1021. 
 
XXXIII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych oraz opłat dodatkowych za nieuiszczenie (…) – DRUK NR 1022. 
 
XXXIV. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – DRUK NR 1023. 
 
XXXV. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty – DRUK NR 1024. 
 
XXXVI. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa), (…) – DRUK NR 1025. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekty obwieszczeń. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Obwieszczenie według druku nr 1021. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało podjęte (obwieszczenie nr  /14). 
 
Obwieszczenie według druku nr 1022. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało podjęte (obwieszczenie nr  /14). 
 
Obwieszczenie według druku nr 1023. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało podjęte (obwieszczenie nr  /14). 
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Obwieszczenie według druku nr 1024. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało podjęte (obwieszczenie nr  /14). 
 
Obwieszczenie według druku nr 1025. Wynik głosowania: 16 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało podjęte (obwieszczenie nr  /14). 
 
XXXVII. Przedstawienie prezentacji na temat wykonania planu inwestycji drogowych w 
Toruniu za I półrocze 2014r. 
 
p. S. Kalinowski – przedstawił prezentację multimedialną. 
 
Pytania: 
 
p. M. Cichowicz – wskazał, że ważną informacją było to, że miasto w maju podpisało umowę 
ze Skanską. Jak jest możliwe, że są wycinane drzewa, skoro decyzja środowiskowa, która 
obowiązuje, zabrania wycinania drzew, krzewów i niszczenia gniazd ptasich w okresie 15.03-
15.08 ? MZD wiedziało, że drzewa będą wycinane, bo to jest ujęte w prezentacji. Jak to 
należy rozumieć ? Czy nie ma obawy utraty dofinansowania unijnego skoro są wycinane 
drzewa w tym czasie ?  
Czy ktoś odbierał parking przy przedszkolu na ul. Złotej ? Sposób zrealizowania inwestycji 
jest żenujący. Wydano 90 tys. zł, a efekt jest mizerny. Zaprosił 5 osób do przyjechania 
samochodami w celu zaprezentowania, jak działa parking.  
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że drzewa zostały wycięta na trasie średnicowej przed 
15.03.br. Można było wyjąć tę ilość drzew, która została umieszczona w przetargu. Można 
było to zlecić innej firmie i tak postąpiono. Pozostałe drzewa są usuwane pod ścisłym 
nadzorem służb środowiskowych. Na wycinkę drzew owocowych nie trzeba zezwolenia. 
Miejsca parkingowe były odbierane przez organa wydające zezwolenie na realizację i zawsze 
są sprawdzane pod kątem zaprojektowania i wykonania miejsc postojowych oraz zgodności z 
przepisami.  
 
p. M. Cichowicz – ad vocem. Poprosił, aby wypowiedzi były precyzyjne, bo w czasie 
prezentacji było powiedziane, że podpisano umowę, że są prace i w tym czasie wycięto 
drzewa. Nieprecyzyjne wyrażanie może powodować, że są pewnego typu obawy, które mogą 
być poważne w swoich skutkach. 
 
p. S. Kalinowski – wyjaśnił, że umowa została podpisana na roboty budowlane z wykonawcą 
21.05. Za koszty wycinki i wywózki drzew zostały poniesione opłaty. W informacji podano, 
że takowe roboty zostały wykonane. Żeby spełnić oczekiwania radnego, to trzeba byłoby 
podać, jaka firma wycięła drzewa i w jakim okresie czasu. 
 
p. T. Kruszyński – zapytał, o przebudowę ul. Cisowej. W ubr. to zadanie było na liście 
rezerwowej i nie udało się doprowadzić do realizacji. W br. jest znowu na taj liście. Czy w br. 
jest szansa na ten remont ? 
Poprosił o wyjaśnienie kwestii rozbudowy skrzyżowania ul. Niesiołowskiego/Bukowa. 
Czy parking na ul. Dziewulskiego ma powstać w okolicy ZS nr 6 ? 
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że trudno powiedzieć, czy ul. Cisowa wejdzie do realizacji 
w br., bo jest za wcześnie i nie są zamknięte wszystkie przetargi.  
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Skrzyżowanie ul. Niesiołowskiego/Bukowa to jest lewoskręt, żeby ułatwić ruch i nie tamować 
ruchu od kościoła w kierunku Netto. Wkrótce będzie można rozpocząć procedurę 
przetargową. 
 
p. D. Zając – zapytała o odcinek ul. Łódzkiej od ul. Andersa do nowego mostu. Co jest 
powodem, że dopiero w IV kwartale można rozpocząć budowę tego odcinka ?  
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że w dalszym ciągu trwa procedura wydawania ZRID. 
Gdyby taka decyzja została wydana w ciągi 1-2 tygodni, to procedura przetargowa trwa 6 
tygodni i stąd wychodzi początek IV kwartału z wykonawcą prac. 
 
p. J. Kowalski – zapytał, czy są plany poszerzenia ul. Wilczej, ponieważ tam jeździ 
komunikacja, jest wąsko są drzewa i dochodzi tam do obtarć pojazdów. 
Czy można przeanalizować jeszcze sygnalizację świetlną przy rondzie trasy średnicowej i 
Szosy Chełmińskiej ? 
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że ul. Wilcza była zrobiona. 
 
p. J. Kowalski – sprostował, że chodzi o ul. św. Antoniego. 
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że trzeba tę ulicę wprowadzić do budżetu na 2015 r. 
Sygnalizacja jest pod obserwacją. Są cały czas konsultacje z projektantem sygnalizacji, żeby 
dostosować sterowniki. Zostało to zaprojektowane dla innego obciążenia ruchu przy pewnych 
założeniach projektowych.  
 
p. J. Beszczyński – zapytał o lewoskręt z ul. Poznańskiej w ul. Prufferów.  
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że ten problem zgłoszono. Sytuacja jest trudna ze względu 
na uzbrojenie. Trzeba przebudować infrastrukturę, są linie energetyczne napowietrzne. W tej 
chwili jest ul. Poznańska mniej obciążona, ale ruch jest nadal spory. 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy problem blokowania przebudowy na ul. Rudackiej przez p. 
Wieczorka został rozwiązany ? 
 
p. M Zaleski – odpowiedział, że w tej sprawie został wydany tytuł egzekucyjny zgodnie z 
przepisami. Wpłynęło odwołanie p. Wieczorka od tej decyzji kierowane do wojewody 
kujawsko-pomorskiego. Egzekucja podlega zaskarżeniu jeszcze w procedurze 
rozstrzygnięcia. 
Dostęp do nieruchomości miasto ma. Jest na razie etap uprawomocnienia decyzji ZRID. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy okolice Lidla będą uwzględnione w remoncie ze środków, 
które miasto otrzymało z ministerstwa, które miały być wykorzystane na remont ul. 
Poznańskiej. Czy ten remont będzie dochodził do tego miejsca ?  
 
p. S. Kalinowski – odpowiedział, że nie. 
 
XXXVIII. Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia). 
 

1. Interpelacje:  
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p. M. Frąckiewicz – poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje. 

2. Zapytania:   

a) radny P. Gulewski – zapytał,  

- czy jest szansa, aby autobus linii nr 35 miał swój postój w al. Solidarności, a nie na 
ul. Uniwersyteckiej ? 

- o cykle świateł na skrzyżowaniu al. Solidarności. W MZD powiedziano, że trwają 
analizy, bo długo czeka się na przejście dla pieszych. To jest sprawa skomplikowana, 
bo dochodzi jeszcze kwestia wjazdu tramwajów. Na jakim etapie jest  analiza ? Czy 
jest szansa na zmniejszenie czasu oczekiwania dla pieszych na pl. Teatralnym ? 

Odpowiedź została udzielona na sesji przez dyrektora WGK M. Kowallka. 

p. M. Kowallek – wyjaśnił, że nie ma możliwości przeniesienia linii nr 35 na al. 
Solidarności. Jeśli znajdzie się miejsce, gdzie autobus będzie mógł mieć tzw. czas 
korekcyjny, to tak. Podczas przebudowy ul. Wały gen. Sikorskiego przewidywane są 
parkingi wzdłuż ulicy. Na razie nie zanosi się na znalezienie miejsca dla autobusu, więc 
będzie zatrzymywał się na ul. Uniwersyteckiej. 

b) radny Z. Ernest– zapytał: 

- o sytuację wokół budynków przy ul. Mossakowskiego 2 i 4. Mieszkańcy postulują 
budowę 2 małych parkingów w tych lokalizacjach, jeden na terenie gminnym a drugi 
na spółdzielczym. Czy zostały one już zaopiniowane przez miejskie służby ? Tam jest 
napięta sytuacja, która powoduje częste wizyty Straży Miejskiej i budowa miejsc 
parkingowych rozwiązałaby sytuację. 

- osiedle zbudowane przez firmę Marbud w rejonie ul. 
Fałata/Broniewskiego/Sienkiewicza. Ile drzew zostało ostatecznie wyciętych, jakie 
gatunki, jakie były koszty wycięcia poszczególnych drzew, ponieważ tam była 2 
letnia prolongata ? 

- jakie są roczne koszty utrzymanie CSW wraz z podaniem poszczególnych pozycji 
funkcjonowania placówki ? 

Odpowiedź nie została udzielona na sesji. 

 

c) radny M. Cichowicz – zapytał: 

- jak zmieniła się sytuacja inwestycji „ Przebudowa ulicy Łódzkiej” od ostatniej sesji ? 

- w jaki sposób rozbudowa ulicy Łódzkiej, etap I ma umożliwi ć wykonanie obejścia 
ronda na Łódzkiej od strony południowej ? Jaki jest planowany zakres i kalendarz 
prac w etapie I i II ? 

- jak zmieniła się sytuacja w sprawie połączeniu Torunia z autostradą od strony 
południowej od ostatniej sesji ? 

- dlaczego MZD w trakcie remontu nawierzchni ulicy pod wiaduktem kolejowym, 
który był zamknięty dla ruchu w miesiącu czerwcu i lipcu nie wykonało, 
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postulowanego wielokrotnie, poszerzenia zachodniego chodnika ? Miejsce to było 
przez różne osoby i organizacje zgłaszane jako element bardzo utrudniający 
przemieszczanie się osobom na wózkach inwalidzkich,  z wózkami dla dzieci, czy też 
rowerzystą, którzy zgodnie z przepisami muszą prowadzić rower po chodniku. 
Dlaczego MZD nie przygotowało dokumentacji projektowej i nie zleciło wykonania 
takiej modyfikacji korzystając z zamknięcia wiaduktu ? Czy przesunięcie barierek o 
kilkadziesiąt centymetrów było zbyt kosztowne dla budżetu GMT ? Dlaczego nie 
skorzystano z okazji, aby  niewielkim kosztem wykonać remont znacząco 
polepszającą komfort mieszkańców Podgórza, którzy korzystają z tego chodnika? 
Dlaczego nie zrealizowano tak niewielkiego, a jednocześnie istotnego zadania ? 

- na jakiej podstawie wykonawca „Trasy Średnicowej Północnej” etap Grudziądzka - 
M. Skłodowskiej - Curie niszczy zieleń ogródków działkowych na tej trasie? Według 
obowiązującej Decyzji Środowiskowej dla tej inwestycji niszczenie drzew i krzewów 
jest zakazane w okresie rozrodu ptaków, od 15 III do 15 VIII. Drastyczne zdjęcia 
zabitych piskląt ptaków chronionych w trakcie prac rozbiórkowych przy garażach w 
okolicy ulicy M. Skłodowskiej - Curie, potwierdzają sensowność takiego 
ograniczenia. Jak jest możliwe, aby inwestor GMT i instytucje zarządzające środkami 
europejskimi aprobowały takie działania ? 

- na podstawie jakiego zadania MZD zleciło wycinkę drzew zrealizowaną do 15 III 
tego roku w planowanym przebiegu w/w trasy? Jaka była kwota tego zlecenia ? Jaki 
był sposób jego realizacji? 

- czy w SIWZ dla „ Trasy Średnicowej” uwzględniono fakt usunięcia drzew na tej 
trasie ? Jaki to miało wpływ na wartość poszczególnych ofert ? 

- w związku z budową „ Trasy Średnicowej” etap Grudziądzka - Chełmińska prezydent 
informował Radę Miasta Torunia o wystąpieniu do Ministra Infrastruktury w sprawie 
wysokości odszkodowań za przejęte nieruchomości i grunty pod budowę trasy. Czy 
jakikolwiek wniosek został rozpatrzony ? Jeśli tak, to w jaki sposób i czy któreś z 
tych postępowań zostało zakończone ? 

- ile miejsc parkingowych ma zostać zlikwidowanych w związku z planowaną 
inwestycją przebudowa ulicy Konstytucji 3 Maja ? Ile jest planowanych nowych 
miejsc parkingowych? Jaki będzie bilans ilości miejsc parkingowych po 
zrealizowaniu tej inwestycji ? 

- w związku z informacją o przedłużeniu terminu udzielenia odpowiedzi na pytania z 
sesji w dniu 26.06.2014 roku, na dzień 31.07.2014 roku proszę o wyjaśnienie, na 
podstawie jakiego aktu prawnego prezydent nie udzielił odpowiedzi w terminie 
wskazanym w Statucie GMT, a w szczególności Regulaminie RMT, § 36. 3? 

Odpowiedź nie została udzielona na sesji. 

W związku z remontem Dworca Głównego zadał pytania: 

- Na remontowanym obecnie peronie nr 1 pojawiły się różowe płyty krawędziowe. Jak ma 
się to do wymagań do oferty które były zawarte w przetargu, konkretniej do? 
Elementy peronu – ścianki peronowe i płyty krawędziowe powinny posiadać konstrukcję 
stabilną, nie podatną na przemieszczenia, zapewniającą możliwość wykonywania robót 
torowych w torze przyperonowym. Ścianki peronowe mogą być wykonane z typowych 
prefabrykatów żelbetowych typu „L”. Krawędzie peronu mogą być wykonane z 
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prefabrykowanych płyt krawędziowych. Płyty muszą być zbrojone stalą, jeśli 
przewidziano ich wspornikowe nadwieszenie poza ściankę peronową. Płyty powinny 
mieć nawierzchnię z lastryko płukanego, z dopuszczonym lekkim szlifowaniem przy 
pozostawieniu szorstkiej, antypoślizgowej faktury powierzchni. Lastryko wykonane 
z kruszyw o dużym uziarnieniu i spoiwa cementowego barwionego w masie. 
Wymagany pas oznakowania dotykowego wzdłuż granicy pasa bezpieczeństwa z 
elementów betonowych lub ceramicznych o fakturze rowkowanej podłużnie do osi 
peronu – szerokość pasa min. 40 cm. Część środkowa peronu wykonana z płyt 
betonowych lastrykowych gładkich, antypoślizgowych, ułożonych pod kątem 45º do 
krawędzi („w karo”) z pasem przy krawędziach z płyt pięciokątnych („infuła”) na 
podsypce piaskowej stabilizowanej cementem lub z tłucznia. Dla całości wymagań 
odnośnie nawierzchni peronów i płyt krawędziowych referencyjnym obiektem są 
perony dworca Wrocław Główny. 
Czy realizujący remont uzgadniał zmiany w cytowanym przeze mnie zakresie z UM 
Torunia? Jeśli tak to proszę o udostępnienie korespondencji w tej sprawie. 
 
- czy wysokość remontowanych  peronów jest taka, jak zawarta w wymaganiach do 

oferty ? Jeśli tak nie jest, to kto i dlaczego zmienił te wymagania ? Również w 
wypadku zmian, które zostały uzgodnione z zamawiającym proszę o dołączenie 
korespondencji w tym zakresie. 

- czy okładzina z kamienia naturalnego (trawertyn), która znajduje się na ścianach w 
hali głównej dworca w ramach remontu ma być usunięta ? Jeśli tak to proszę o 
informacje co ma znaleźć się na ścianach holu ? 

- w jaki sposób GMT planuje udostępnić komercyjnie pomieszczenia dworca.? Problem 
ten był wielokrotnie podnoszony w związku z rewitalizacją dworców kolejowych w 
Polsce. Na jakich zasadach spółki kolejowe mogą wynajmować pomieszczenia 
biurowe od miasta ? 

Odpowiedź nie została udzielona na sesji. 

3. Wnioski:  

a) radny A. Myrcha – 1 wniosek, 

b) radny M. Cichowicz – 4 wnioski, 

c) radny B. Jóźwiak –  1 wniosek, 

d) radna B. Królikowska - Ziemkiewicz – 3 wnioski (wnioski nie zostały złożone pisemnie 
zgodnie z zapisami statutu). 

 
XXXIX. Informacje:  

- Przewodniczącego, Prezydenta, inne: nie było. 
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XL. Zakończenie sesji. 

 
p. M. Frąckiewicz – zakończył LVIII (58) sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził           Przewodniczący 
/-/ Piotr Pyrek        Rady Miasta Torunia  
                             /-/ Marian Frąckiewicz       
     


